
Nagovor predsednika Državnega sveta Mitje Bervarja na posvetu z 

naslovom INŽENIRJI IN GOSPODARSTVO 

(Državni svet, 7. maj 2015) 

 

Spoštovani udeleženke in udeleženci današnjega posveta, cenjeni 

predsedujoči posvetu državni svetnik dr. Janvit Golob in mag. Črtomir 

Remec, med nami lepo pozdravljam državna sekretarja g. Metoda 

Dragonja in Franca Matjaža Zupančiča, spoštovani državni svetniki in 

poslanci, spoštovani strokovnjaki, gospe in gospodje,   

dovolite mi, da vas pozdravimv imenu Državnega sveta, drugega doma 

slovenskega parlamenta. 

Današnji dogodek je v nekaterih poudarkih vsebinsko nadaljevanje zelo 

dobro obiskanega posveta, ki smo ga v Državnem svetu gostili marca 

leta 2013. Na omenjenem posvetu smo v luči spreminjanja zakonodaje 

slišali veliko kritičnih misli. Med drugim, da so bili slovenski inženirji dolgo 

bolj ali manj izločeni pri odločanju o razvoju slovenskega gospodarstva 

tako na področju proizvodne kot tudi industrijske politike. 

Ob razpravi posveta je bilo kar nekaj besed namenjenih razmisleku o 

pomenu nacionalne lastnine z vidika obvladovanja tehnoloških znanj in 

blagovnih znamk. Izražena so bila pričakovanja o boljših možnostih za 

obnovo slovenskih proizvodnih zmogljivosti podjetij v državni lasti.  

Inženirji so se zavzeli, da bi pomembna podjetja, kakršen je npr. 

Litostroj, ostala v slovenski lasti in izrazili pričakovanje, da bodo z novim 

holdingom nastali ugodnejši pogoji za ponovno oživitev opešanih 

industrijskih področij, kakršni sta gradbeništvo in lesarstvo. 



Slovenija je v zadnjih nekaj letih preživela težavno obdobje zaradi strmo 

padajoče gospodarske aktivnosti. Delo so izgubili številni delavci pa tudi 

inženirji. Kriza je posebej globoko prizadela gradbeni sektor. A že pred 

krizo smo se bistveno premalo zavedali pomena in vloge inženirskega 

znanja, ki poganja tehnološki in družbeno-gospodarski razvoj.  

Tehnološke inovacije so bile namreč v vsej pretekli zgodovini pomembno 

gonilo ekonomskega razvoja. Inženirji so v osnovi pomembni nosilci 

ustvarjanja novih znanj in inovacij, ustanavljanja novih podjetij in 

delovnih mest ter gospodarskega razvoja. Nobena družba ne more biti 

inovativna brez inženirjev.  

Strinjamo se lahko z ocenami, da je strateška usmeritev v tehnološko 

inoviranje eden ključnih pogojev za dolgoročno konkurenčnost in 

uspešnost Slovenije. Svojo prihodnost moramo graditi na trdnih 

gospodarskih osnovah, ki omogočajo vzdržno rast na dolgi rok. Trdne 

osnove pa so lahko samo ustvarjanje takšnih novih produktov in storitev, 

ki realno prispevajo h kakovosti našega življenja.  

Ne smemo dopustiti, da generacije naših najbolj sposobnih mladih ljudi 

še naprej ne vidijo perspektive v inženirskem znanju in karieri. Eden od 

možnih pristopov je načrtno, usmerjeno povečanje ugleda tehniških 

poklicev v javnosti, s čimer si lahko obetamo pritegnitev več talentov. 

Prav tako je nedopustno, da najboljši mladi kadri odhajajo v tujino, ker 

doma zanje ni dela. Vprašamo se lahko celo, kakšen smisel ima, da 

izobražujemo mlade strokovnjake za tujino?  

Spoštovani gospe in gospodje, 

vsi se strinjamo, da  bo brez inovativnih inženirjev manj novih delovnih 

mest in več ovir na poti do trajnostnega razvoja. Danes bomo imeli 



priložnost prisluhniti številnim uglednim strokovnjakom in poznavalcem 

problematike inženirskega dela in vloge tega za družbo izjemno 

pomembnega poklicnega profila. Z željo, da bi dragocena mnenja in 

izkušnje prišla do ušes odločevalcev in v končni posledici pripomogla k 

hitrejšemu gospodarskemu zagonu ter preboju naše države, vas vabim k 

sodelovanju v razpravi.  

Hvala. 

 


